
1

Vragen programmabegroting 2021 hoofdstuk 3 Klimaat en energie

Fractie Janssen-Rutten
Pag.53-54 Enkele zeer belangrijke doelen en ontwikkellijnen komen niet aan bod.
1. De toenemende vraag naar energie als gevolg van de massale aanschaf van airco’s 

vanwege de te verwachten hittegolven en opwarming van de aarde. Hoe denkt u dit te 
kunnen opvangen? 

Antwoord: Met de toenemende vraag aan elektriciteit wordt rekening gehouden in het traject van 
de energie- en warmtetransitie.

2. Landbouw en veeteelt, als een van de grotere veroorzakers van klimaatverandering. Bent u 
voornemens ook onze agrariërs te betrekken in de doelen en ontwikkellijnen? Zo ja, hoe? 
Zo nee, waarom niet?

Antwoord: Ja deze worden ook betrokken in de ontwikkelingen. Met name in de 
participatietrajecten die gekoppeld zijn aan zowel de energie als de warmtetransitie.

3. Bomen zijn in staat CO2 op te slaan. Hoe ver zijn we inmiddels in EM met het bijplanten van 
bomen?

Antwoord: Jaarlijks werden en worden er bomen en hagen gepland. Dit jaar hebben we een 
bomenplan ontwikkeld om dit gestructureerd te doen. Dit bomenplan maakt onderdeel uit van het 
miljoenbomenplan van de provincie Limburg. We ontvangen subsidie van de provincie ten 
behoeve van de uitvoer van het bomenplan. De opnamecapaciteit van CO2 door bomen is echter 
beperkt afgezet tegen de totale CO2 uitstoot. 
Op dit moment hebben het navolgende gerealiseerd:
 Struweel 5000 stuks
 Hagen 6200 m
 Solitaire bomen 250 stuks

 
4. U zet in op instandhouding en groei van toerisme, hetgeen tevens behalve een positieve 

economische factor ook negatieve gevolgen heeft voor de opwarming van de aarde. Hoe 
denkt u toerisme nu en in de toekomst duurzaam te maken, en te houden?

Antwoord: We zullen allemaal over moeten stappen van fossiele naar duurzame energiebronnen, 
ook de toerismesector. In het Middengebied zijn Duurzaam en Toerisme programmalijnen waar op 
ingezet wordt. Specifiek op het gebied van toerisme heeft men zich ten doel gesteld dat het 
Middengebied de eerste emissieloze regio is van Nederland betreffende toeristisch recreatief 
vervoer.

5. Pag.53 Huidige projecten voortzetten en versnellen. U spreekt niet van ‘uitbreiden’. 
Bijvoorbeeld door dorpsverwarming, warmtepompen, etc. Gebeurt dit nog en wanneer?

Antwoord: De opgave waar we ons nu op focussen is de transitie van Energie en de 
warmtetransitie. Alle benodigde middelen zullen daarvoor worden ingezet. Dat kan naast het 
voortzetten en versnellen van projecten ook betekenen dat projecten worden uitgebreid. De 
gemeente zal de beschikbare capaciteit en middelen zo effectief mogelijk inzetten. Momenteel 
wordt de Transitievisie warmte uitgewerkt met daaraan gekoppeld een uitvoeringsprogramma waar 
ook warmtepompen deel van uitmaken. Verbreding van duurzaamheidmaatregelen, zoals b.v. 
warmtepompen, zit bovendien in het project Plusjehuis.
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6. Pag.54 Wat gaan we ervoor doen? Graag een gedetailleerd antwoord over de manier en het 
niveau waarop u aan burgerparticipatie wil doen in dit belangrijk dossier.

Antwoord: Wij verwijzen u naar het raadsvoorstel van 29 september 2020. Hierin wordt 
gedetailleerd ingegaan op het participatietraject. We dienen wel rekening te houden met de 
beperkingen die coronamaatregelen t.a.v. participatie met zich meebrengen.
Zowel in het traject van energie- als de warmtetransitie zijn participatietrajecten opgenomen. 
Tijdens de besluitvorming van het concept RES 1.0 is besloten om samen met stakeholders een 
kader voor zonne- en windenergie op te gaan stellen. Uitwerking van het participatietraject vindt 
momenteel plaats. 

7. Pag.56 Klimaatstresstest. 
- Waar is die te vinden? Is deze test openbaar? Wordt die nog openbaar gemaakt en 

wanneer?

Antwoord: De klimaatstresstest wordt nog openbaar gemaakt. De stresstest wordt ambtelijk 
bekeken of de resultaten kloppen met de ervaring die we inmiddels hebben. Mogelijk zijn 
parameters niet correct gehanteerd. Als de stresstest volledig is, wordt deze openbaar gemaakt.

- Verdere aanpak kerntaak water en afval pas in 2021. Geven de aangegeven uitkomsten in de 
test ruimte voor dit uitstel? Welke bedragen zijn hieraan verbonden?

Antwoord: Ja dat is geen probleem. Omdat de oplossingen nog niet zijn bekeken is ook nog niet 
bekend wat de oplossingen gaan kosten. We zijn ook niet verplicht knelpunten op te lossen, we 
kunnen de inwoners ook bewuster maken van de gevolgen van de klimaatverandering. Het is 
duidelijk dat het een immense opgave voor de overheden betekend.

8. Pag.59 Kaderstellende documenten. Opsomming van gemeentelijke documenten is oké. 
Graag ook de Provinciale en Europese documenten, waar wij immers ook aan moeten 
voldoen.

Antwoord: Het voert te ver om alle beleidsdocumenten van andere (semi) overheden hier te 
noemen. In de betreffende gemeentelijke beleidsdocumenten worden de beleidsdocumenten van 
de andere overheden genoemd en naar verwezen.

1. Pag. 55 Realiseren laadpaleninfrastructuur
Wordt hier ook stilgestaan bij het maken van een gemeentelijke visie om verrommeling van 
de omgeving in de hand te houden en innovatieve oplossingen in te zetten zoals slimme 
lantaarnpalen in combinatie met ledverlichting en mogelijkheden om wijkgericht voertuigen 
te gebruiken als opslagmiddel voor groene stroom of blijft het bij een uitvoeringsplan 
waarbij het alleen over hoeveelheden en locaties van laadpalen gaat?

Antwoord: Verrommeling van de omgeving is geen onderdeel van het project 
laadpaleninfrastructuur. Over innovatieve oplossingen bent u in september per artikel 36 vraag 
geïnformeerd. De combinatie met lantaarnpalen is niet rendabel. Uiteraard blijven we open staan 
voor innovatieve oplossingen die rendabel zijn. 
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2. In 2030 mogen alleen nog maar nieuwe voertuigen verkocht worden die niet meer voorzien 
mogen zijn van de huidige verbrandingsmotoren. Dit zal tijdig in gemeenten gefaciliteerd 
moeten worden. Slimme oplossingen nu al inzetten bespaart financiële middelen in de 
toekomst en geeft een extra boost in het verduurzamen van onze omgeving. Het aantal 
elektrisch aangedreven voertuigen op de weg verdubbeld op dit moment elk jaar. In 2013 
waren dit nog circa 30.000 stuks in 2020 tot september zijn dit er al 250.000.

Antwoord: Daar waar de gemeente aan zet is, zullen wij de komende jaren meedenken en 
anticiperen op slimme oplossingen.

3. Pag. 58 Duurzaam omgaan met water
Kunt u procentueel aangeven hoeveel gescheiden riool systemen er op dit moment al in 
onze gemeente t.o.v. het geheel zijn. En hoeveel vuilwater we hier al mee scheiden t.o.v. het 
totaal opgevangen water in onze gemeente? E.e.a. in verband de kosten voor extra 
gescheiden systemen en kosten voor de inwoners voor het zuiveren van afval water 
(rioolrecht) waarbij iedere liter extra hemelwater in het vuilwater systeem ook mee moet 
worden gezuiverd.

Antwoord: in onderstaande tabel treft u de lengte van onze rioolvoorziening aan naar functie
Voorziening Aantal Eenheid
Gemengd riool 91 Km
Dwa-riool 91 Km
Rwa-riool 51 Km
persleiding 15 Km
Drukriool 9 Km

Grof gezegd is dus 1/3 van ons stelsel gemengd regenwater en vuil en 2/3 gescheiden

4. Pag. 59/60 Kader stellende documenten
Hoe staat het met de Verkeersveiligheidsnota? Wij horen hier nog maar weinig over.

Antwoord: Het gemeentelijke verkeersveiligheidsplan zal in 2021 aan de gemeenteraad worden 
voorgelegd.

5. Pag. 61. Komt het bedrag van € 7.019.357 zoals vermeld onder 3.1. volledig binnen via 
BsgW?

Antwoord: Nee, maar wel voor het voor het grootste gedeelte nl. voor € 6.377.000 (betreft afval en 
riool) 

       

1. ALGEMENE VRAAG:
Waarom bij duurzaamheid niets over verduurzaming van de landbouw ? (o.a. De ambities 
die in uitvoeringsplan Middengebied staan (lokale afzet, korte ketens, natuur- en 
landschapsinclusief etc.)) 
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Wat zien we daarvan in de uitvoeringsbesluiten? (loodsen, geen enkele omvorming 
concreet behalve het omzetten van agrarische bestemming naar toeristische bestemming = 
verdienmodel op grondwaarde)

Antwoord: We zullen allemaal over moeten stappen van fossiele naar duurzame energiebronnen, 
ook de landbouwsector. We redeneren vanuit het reduceren van fossiel energieverbruik en dan 
komen uiteindelijk alle sectoren aan bod. In programma 2 van de begroting is de transitie van 
landbouw meegenomen.

Bij uitvoeringsbesluiten worden duurzaamheidsmaatregelen gestimuleerd. 

1.0.Prioritair thema: Duurzaamheid
2. Transitievisie warmte moet eind 2021 klaar zijn. Hoe krijgt de participatie vorm? Er staat 

consultatie. Is dat achteraf reageren? Of actief beginspraak?

Antwoord: Wij verwijzen u naar het raadsvoorstel van 29 september 2020. Participatie in dit traject 
is zeker niet achteraf reageren. De stakeholder worden tijdig en actief bij de totstandkoming van de 
visie betrokken. Daarbij zal wel rekening gehouden moeten worden met de geldende 
coronamaatregelen. Er wordt momenteel gewerkt aan de uitwerking van het participatietraject.  

3. Wordt deze visie in samenwerking met Lijn 50 gemeenten gedaan of M Heuvelland of als 
gemeente separaat.

Antwoord De visie wordt samen met de Lijn 50 gemeenten opgepakt en uitgewerkt. Kennis- en 
leerervaringen worden over en weer gedeeld. Tevens wordt gebruik gemaakt van kennis en 
ervaringen van andere gemeenten in het land. Ieder krijgt zijn eigen visie die wordt afgestemd

4. Klimaatstresstest: wanneer worden resultaten met de Raad gedeeld?

Antwoord: De klimaatstresstest wordt nog openbaar gemaakt. De stresstest wordt ambtelijk 
bekeken of de resultaten kloppen met de ervaring die we inmiddels hebben. Als de stresstest 
volledig is, wordt deze openbaar gemaakt.

3.1 Kerntaak Afval, water en milieu
5. Afvalbeheerplan / preventie: in het uitvoeringsplan Middengebied staat dat afvalstromen 

omgebogen moeten worden tot nieuwe grondstof
Krijgt dat in het afvalbeheerplan vorm?

Antwoord: Ja, hier wordt in het nieuwe afvalbeheerplan aandacht aan besteed. In november 2020 
wordt volgens planning van de Rd4 het nieuwe afvalbeheerplan opgepakt.

Beleidsindicatoren: 
6. Wat houdt de indicator ‘demografische druk’ in? 

Waarom is dat bij dit programma een relevante indicator? 

Antwoord: Met de indicator demografische druk wordt uitgedrukt de som van het aantal personen 
van 0 tot 15 jaar en 65 jaar of ouder in verhouding tot de personen van 15 tot 65 jaar. 
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Dit betreft een verplicht voorgeschreven beleidsindicator. 
Bij de programmabegroting 2021-2024 is de programmaverdeling iets gewijzigd. Deze 
beleidsindicator had dan ook onder programma 4 Wonen & Mobiliteit opgenomen moeten worden.

1. Pag 53 geprint ex. griffie. Zorgeloos zonnepanelen: Blijft de aanleg van zonnepanelen 
achter bij de verwachting in onze gemeente? Wat gaan we doen om dat te versnellen? 
Is bekend hoeveel % van de woningen zijn al voorzien van zonnepanelen? 

Antwoord: Er wordt regelmatig over het project Zorgeloos zonnepanelen gecommuniceerd. 
Middels zogenaamde succesverhalen trachten wij burgers en bedrijven te stimuleren.

Het college steekt bij aanvragen telkens positief in. Vanaf het begin van het 
zonnepanelenproject tot juli 2020 zijn in Eijsden-Margraten circa 7000 zonnepanelen geplaatst 
met behulp van de gemeentelijke regeling. Hierin zijn niet de zonnepanelen opgenomen die 
op eigen gelegenheid zijn gelegd. In totaal scoort Eijsden Margraten op dit moment boven 
gemiddeld: 22,6 % in Eijsden Margraten tegenover 12,5% in Nederland.

2. Pag 54 geprint ex. griffie. In samenspraak met de samenleving. Veel inwoners is nog 
niets bekend van RES of wat het betekent. Moet er niet meer actie worden ondernomen 
richting samenleving?

Antwoord: Zoals in de behandeling van de concept-RES 1.0 in september 2020 met de raad is 
gecommuniceerd en besloten, breekt de maatschappelijke fase aan. De komende maanden 
worden de lokale belanghebbende geïnformeerd en betrokken. Dit is onderdeel van het 
proces om te komen tot een definitief bod in juli 2021. De gemeente onderzoekt momenteel op 
welke wijze de inwoners best kunnen worden betrokken en denkt bijvoorbeeld aan het 
inzetten van spelsimulaties zoals de Climate Chase Game of virtuele varianten daarvan zodat 
ook andere doelgroepen zoals jongeren kunnen worden bereikt. 

3. Pag 54 geprint ex. griffie. Wijkuitvoeringsplan. De start van het aardgasvrij maken per 
straat of wijk is ook een punt waar meer bekendheid over moet worden gemaakt. 
Wanneer gaat dat van start?

Antwoord: Ook hierin worden de stakeholder betrokken middels participatie. In 2021 wordt de 
raad geïnformeerd over de contouren van de Transitievisie Warmte. Vanuit de contouren 
wordt een uitvoeringsprogramma opgesteld.  
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4. Pag 55 geprint ex. griffie. Zonnepanelen. Hoeveel verenigingen hebben al gebruik 
gemaakt om zonnepanelen om hun verenigingslokaal te leggen en wie zijn dat?

Antwoord: De Fanfarezaal in St. Geertruid heeft vergunning om zonnepanelen te leggen op 
het dak. Daarnaast kennen wij initiatieven om verenigingsgebouwen te verduurzamen bij b.v. 
de tennisvereniging in Eijsden. Het project verduurzamen gemeentelijk vastgoed wordt in 
2021 opgepakt.

5. Pag 56 geprint ex. griffie. Wat houdt een klimaatstresstest in?

Antwoord: De klimaatstresstest is een test die over onze gemeente wordt gelegd ten aanzien 
van de parameters Wateroverlast, Overstroming, Hitte en Droogte. Deze test is geeft aan wat 
de effecten zijn in extreme situaties. Op basis van de resultaten wordt gekeken naar 
maatregelen.

6. Pag 55 geprint ex. griffie. Laadpalenproject. Nu staan er in de gemeente her en der 
laadpalen. Wat wordt bedoeld met laadpalenproject. Worden er dan nog bij gezet of 
moeten we aan iets anders denken?

Antwoord: Met het laadpalenproject wordt gekeken naar een dekkend plan waar inwoners 
binnen een bepaalde straal een laadpaal ter beschikking hebben. Er zullen dus laadpalen 
worden bijgeplaatst. Bovendien kunnen er in de toekomst naar aanleiding van ontwikkelingen, 
makkelijker laadpalen (ad hoc) worden bijgeplaatst.

7. Pag 56 geprint ex. griffie. Duurzaam bouwen. In onze gemeente mag bij nieuwbouw 
geen gas meer worden aangelegd. Is dat een regel die per gemeente verschillend is? Is 
dat opgelegd door het Rijk?

Antwoord: Het bouwbesluit is voor elke gemeente leidend. Is derhalve opgelegd door het Rijk.

8. Pag 57 geprint ex. griffie. Kerntaak: afval, water en milieu. Rd4 zou dit jaar starten met 
milieuperrons aan te leggen in de wijken. Is dat uitgesteld?

Antwoord: Met milieuperrons wordt waarschijnlijk de ondergrondse containers bedoeld. De 
aanleg van ondergrondse containers is door corona vertraagd. Naar verwachting worden de 
ondergrondse containers begin 2021 geplaatst.

9. Pag 58 geprint ex. griffie. Scheiden van hemelwater van afvalwater. Welke projecten 
lopen nu? Uitdelen van regentonnen, wordt deze actie herhaald?

Antwoord: Op dit moment loopt er geen individuele acties zoals een regentonnenactie en een 
afkoppelsubsidie. T.a.v. de regentonnenactie wordt In overleg met het Waterschap Limburg 
gekeken naar een meer toegankelijke actie die eenvoudiger en laagdrempeliger is en dus 
meer effect sorteert. De intentie is in ieder geval de regentonnenactie zo snel als mogelijk 
weer op te pakken.

Naast deze individuele actie zijn er natuurlijk wel activiteiten in ons rioolstelsel waarbij we het 
afkoppelen stimuleren. Onlangs hebben we het watersysteem Sint Geertruid aangepast en 
wordt in Cadier en Keer een grote buffer gerealiseerd om het regenwater niet terug te pompen 
in het riool maar te bufferen en langzaam te laten leeglopen/infilteren.
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10. Pag 59 geprint ex. griffie. Beleidsindicatoren: Ziekenhuisopname na verkeersongeval 
met motorvoertuigen. We staan boven het gemiddelde. Is er een plaats aan te wijzen 
waar de meeste ongevallen plaats vinden en is er iets tegen gedaan om dit op te 
lossen? Hernieuwbare energie. Dat zullen de zonnepanelen zijn. Is er nog andere 
hernieuwbare energie aan te wijzen welke in onze gemeente plaats vindt? 

Antwoord: Nee er is geen exacte plaats aan te wijzen waar de meeste ongevallen met 
motoren plaatsvinden. We komen hier in het gemeentelijk verkeers- en vervoersplan op terug.

Hernieuwbare energie: er zijn ontwikkelingen om een project “Groen Gas” in Oost Maarland te 
realiseren, waarmee vele huishoudens voorzien kunnen worden met groene energie.

11. We staan voor omvang huishoudelijk afval op een laag gemiddelde. Is daar een 
verklaring voor?

Antwoord: Op een laag gemiddelde is een relatief begrip. Vergeleken met de rest van de 
inwoners van Zuid-Limburg staat E-M inderdaad op een laag gemiddelde. Dit is ongeveer 
gelijk aan Gulpen-Wittem. Bewoners scheiden hun afval goed. Het scheidingspercentage ligt 
op 78,4 %. Dit is boven de landelijke ambitie van 75% in 2020. 
Daarnaast wordt er relatief veel afval gebracht door de inwoners naar de milieuparken. Dit is 
van oudsher altijd zo geweest. 

12. Pag 61 geprint ex. griffie. Lasten duurzaamheid. De komende jaren 2021-2024 blijven de 
lasten bijna gelijk. Hoe kunt u dit verklaren?

Antwoord: De € 151.500 is het werkbudget voor het onderdeel duurzaamheid. Hieronder 
bevinden zich de gelden voor uitgaven aan de transitievisie warmte, het project dubbel 
duurzaam, aanlegkosten laadpalen, educatief lesmateriaal voor scholen, participatie e.d.. 
Deze zijn voor de begrotingsjaren 2021-2024 gelijk gehouden. Naast dit werkbudget heeft uw 
raad ook nog eens € 15 miljoen beschikbaar gesteld voor het zonnepanelen project en € 3 
miljoen voor duurzaamheidsprojecten. 

. 


